
Protokót Nr L4l2013

Sesji Rady Gminy Belsk Duży

odbytej w dniu 18 grudnia 20t3 roku

Stan Rady - 1,5, obecnych - 13 radnych, wg listy obecności zał. Nr" ]..

Z poza Rady udział wzięli:

- Władystaw Piątkowski - Wójt Gminy,

- Joanna Ciam arczan - Skarbnik Gminy,

Maria Walewska - Zołcik - Dyrektor GZEAS,

- Andrzej Rudzki - Radca Prawny

- Dominik Górecki - redaktor ,,Nad Wisłą"

- Janusz Honory Kierownik ZGK

- przewodniczący jednostek pomocniczych

Wg Iisty obecności (zał. Nr 2)

obradom przewodniczył pan Andrzej Adamczyk - przewodniczący Rady Gminy.

Pan AndrzejAdamczyk

Otworzył obrady XXX|X Sesji Rady Gminy i stwierdził quorum. Powitał przybyłych gości i
obecnych radnych. Zaproponował porządek obrad.

Rada przyjęła jednogłośnie następujący porządek obrad:

A. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum.
B. Powitanie Gości i Radnych.
C. Przyjęcie porządku obrad.
1. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.



2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Belsk Duży na rok 2013 r.

3. Odczytanie Opinii Regionalnej lzby Obrachunkowejw sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Belsk Duży.

4, Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy FinansowejGminy Belsk Duży.

5. Uchwalenie budżetu gminy na 2014 rok.

a) Wprowadzenie Skarbnika i Wójta,
b) Odczytanie projektu uchwały budżetowejwraz z uzasadnieniem Wójta,
c) Odczytanie opinii Komisji Budżetu i Uchwałę Regionalnej lzby

Obrachunkowej,
d) Odczytanie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji i wniosków radnych,
e) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) Planów pracy stałych Komisji Rady na żOL4 rok,
b) Wyrazenia zgody na zamianę działek gruntu położonych w obrębie Zaborówek

gmina Belsk Duży,
c) Wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez gminę Belsk Duży

nieruchomości położonych w obrębie PGR Stara Wieś, PGR Belsk Duży i Belsk Duży,

d) Wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na okres 3 lat lokalu
biurowego wchodzącego w skład zasobu mienia gminnego w Belsku Dużym na rzecz
dotychczasowego najemcy,

e) Wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 3 lat części
nieruchomości o pow. 0,0050 ha położonejw Belsku Dużym przy ul. Szkolnej,

f) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i

Narkotykowych na rok 2Ot4,
g) Zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenia w wodę i zbiorowe
odprowadzania ścieków na terenie gminy Belsk Duży.

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności od ostatniej sesji.

8. lnformacja o stanie realizacji wniosków i interpelacji z poprzedniej sesji.
9. Zgłoszenie przez radnych nowych interpelacji i udzielenia odpowiedzi przez Wójta.
10. Zapytania i wolne wnioski.
].1. Zamknięcie obrad.

Pkt. 1

Rada przyjęła protokół z poprzedniej sesjijednogłośnie.

Pkt.2

Pan AndrzejAdamczyk odczytał projekt uchwały. Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę
zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Belsk Duży na rok 2013 -uchwała Nr
XXXlXlz33lżOL3. (zał. Nr 3)

Pkt. 3

Pan Andrzej Konarski odczytał Uchwałę Nr Pł.399.2013 Składu orzekającego Regionalnej lzby
Obrachunkowejw Warszawie z dnia 4 grudnia 2013 roku w sprawie opinii o przedłożonym



przez WÓjta Gminy Belsk Duży projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Belsk Duży, (zał. Nr 4).

Pkt.4

Pan Jan Maciak odczytał projekt uchwały, w której uwzględniono uwagi zapisane w opinii
RlO o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie WPF. Rada Gminy jednogłośnie podjęta
uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Belsk Duży -
uchwała Nr XXXIX/234|2OI3 (zat. Nr 5)

Pkt 5.

a) Pan Andrzej Adamczyk odczytał projekt uchwały budżetowej.
b) Pan Bogusław Sikorski odczytał Opinię Komisji Budżetu (Zał. Nr 6)

Pan Andrzej Konarski odczytał Uchwałę Nr Pł. 398.2013 składu orzekającego
Regionalnej lzby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 4 grudnia 20L3 r. w sprawie
opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Belsk Duży projekcie uchwały budżetowej i

deficycie na2O74 rok (zał. Nr 7),

c} PaniJoanna Ciamarczan powiedziała, że po odbytych komisjach nikt nie wnosił
żadnych uwag i tym sposobem nie ma autopoprawek do budżetu. Został on
zaopiniowany w takiej wersji w jakiej przedłozony był projekt po uwzględnieniu
uwagi zapisanejw opinii RlO o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej. Pan
Wójt Poinformował o stałych pozycjach, które są przedmiotem uchwały. Powiedział,
że będą kończone inwestycje zaczęte w roku bieżącym , budżet uchwalany w dniu
dzisiejszym pozwoli nam ramowo funkcjonować w przyszłym roku. Niektórych
pozycji tam nie ma, ale na nie przyjdzie pora jak powiększymy środki z tego roku w
budżecie przyszłorocznym. Stałe pozycje rozpoczęte w tym toku to m.in. świetlica w
Starej Wsi. Kolejna rzutująca inwestycja na budżet to rozbudowa oczyszczalni
ścieków. Decyzja ta była podejmowana przez rade już nie od tego roku. Na dzień
dzisiejszy mamy podpisana umowę w dniu 4 grudnia 2013 r. Na razie jest ona
podpisana do czerwca 20].6 roku. Ze względu na to, że jest możliwość
dofinansowania tej inwestycji z PROW o co będziemy zabiegać to będziemy składać
wniosek w przyszłym roku. Jak uda nam się pozyskać pieniądze to czas ten inwestycji
się skróci. Wielkość zadania jest 8.000.000zł. Mimo, że okres finansowania unijnego
już dawno się skończył to postaramy się, żeby to miało ręce i nogi i dziękuję, ze
zostało to pozytywnie zaopiniowane w budżecie.
Mamy pozwolenie prawomocne na budowę domu komunalnego w StarejWsi,
Okazało się, że wydolność liniiwodnych i kanalizacyjnych nie spełnia wymogów
dlatego zgodnie z decyzja rady zleciliśmy wcześniej projekt na poprowadzenie nitki
kanalizacyjnej od drogi Nr 7ż8 od głównej magistrali i będzie to zabezpieczenie w
wodę osiedla 6 bloków , świetlicy. Ta inwestycja na rok201,4 wynosi 254,478 zl,To
wynika z kosztorysu sieci kanalizacyjnej, wodociągowej i ujęć.
Modernizacja zbiornika wodnego w Belsku Dużym na działce nr L5/4 też jest

możliwość dofinansowania z WFOŚIGW. W budżecie jest na to 275.000 zł jest to
wartość kosztorysowa. Jest tam kilka programów, ale z informacjijakie uzyskałem to
na cale województwo na tego typu sprawy jest 400.000 zl. Jeśli uda nam się



PrzYgotowaĆ dobrze wniosek i podejść kogo trzeba to będziemy pro8ram realizować.
Trzeba dobrze pochodzić koło tego, żeby co najmniej 1O0.0OO zł udało się wyrwać.
Droga w Małej Wsi - 125.000 jest w budżecie.
wykonanie ulic i kanalizacji ściekowej na osiedlu południe w Belsku Dużym -
kontynuacja zadania rozpoczętego w 2011 roku. Wiązało się ono ze sprzedażą działek
i częŚĆ z tych pieniędzy poszło do budżetu gminy, a część miało zostać przeznaczone
na finansowanie działań na tym osiedlu.
zakup mieszkania socjalnego w starej wsi dla jednej rodziny 30.oo0 zł. - gmina
musi posiadać takie mieszkanie.
Budowa szamba przy budynku komunalnym w Rożach. Od 3 lat się toczy dyskusja nad
tYm, Że w maju już nie ma pieniędzy na wywożenie szamba na współ z Koszałkiem -
Opałkiem. Problem polega na tym, że kiedyś ktoś w jednym miejscu umieścił wodę z
rYnien, wodę z terenu i wodę z szamba. Do tego dołączył 2 klientow: przedszkole i

dom nauczyciela. Ta sytuacja podnosi tętno i emocje od początku to porządkujemy ta
sprawę w oświacie. chcemy wybudować małą przydomow a oczyszczalnię, żeby za
nasze Ścieki z naszego budynku, żebyśmy się rozliczali. Zeby nie było tak, że płacimy
PÓł na PÓł, a w czerwcu nie ma już komu płacić, a to wszystko się wylewa i śmierdzi
jesteŚmy pozywani, ktoŚ nam przypomina, że płaci czynsz i naszym obowiązkiem jest
wYciągąĆ szambo. Podejrzewam, że będzie to taniejjak 60.000 zl. Ale jak się zacznie
roboty to się okaże, bo tam są rynny wpuszczone w ziemię, a jak się woda w rynnie
sPiętrzy do wysokoŚci 3 metrów to ona się wbija w ziemie i tej wody nie widać. A to,
że ona wybija w piwnicach to tego nie widać z ulicy. My chcemy skanalizować tę
deszczówkę, poprowadzić ja w stronę naszej stacji studni głębinowej, odciąć
instalacje tego budynku za który my odpowiadamy do oddzielnego i za to płacić.
Niech przedszkole płaci sobie i my się nie będziemy mieszać, a my będziemy płacić
sobie. Jest to inwestycja w mienie komunalne.
Budowa oraz modernizacja oŚwietlenia ulicznego na terenie gminy - 120,000 zł.
pójdzie to przez komisje. są tu zawarte pieniądze i na modernizację istniejącego
oświetlenia i na nowe inwestycje, ale to wnioski będą w przyszłym roku przez
komisje rozpatrywane. Bo nowe oŚwietlenie jest w gestii rady. Tylko tak jak do tej
pory, najpierw modernizacja, potem nowe lampy. są 2 programy w tej chwiliw
Ochronie Środowiska. Do tej pory można to było robić trochę z dokumentacją, trochę
bez, Generalnie pieniądze z dotacji w większości były pochłaniane przez uzgodnienia,
dokumentacje, pozwolenia. Dziś bez dokumentacji nie da się tego zrobić. Zakład
Energetyczny, który został przeniesiony w okręg do Kozienic tak tego pilnuje, ze i tak
musimY zrobiĆ te dokumentacje i uzgodnienia i tak. Na to będzie trzeba wystąpić i
albo z pro8ramu sowy, albo jest nowy pro8ram w Narodowym Funduszu ochrony
Środowiska , zaraz po nowym roku się za to bierzemy.
W wYdatkach majątkowych gminy na 2Ot4 rok zaplanowano również udzielenie z
budŻetu gminy dotacji na inwestycje dla podmiotów zaliczanych i niezaliczanych do
sektora finansów publicznych w łącznej kwocie 365.316 zl,zlegow dziale 150
zaPlanowano dotacje 5.900 zł jest to dotacja celowa dla Samorządu Województwa
mazowieckiego na realizacje projektu inwestycyjnego -przyspieszenie wzrostu
kon ku rencyjnoŚci województwa mazowieckiego przez budowan ie społeczeństwa
informatyczne8o. Myślę, że te programy pójdą z oczekiwaniami , bo kończą się
Pro8ramY unijne i one zmuszają marszałka , by wreszcie do finału dobiegły te rzeczy,
bo co roku mówimy o administracji publicznej gdzie jest następny projekt



realizowany - Rozwój ElektronicznejAdministracji w samorządach województwa. Być
moŻe jak ich przycisną, ze płatności trzeba już złożyć to się doczekamy systemów
informacyjnych , które będą działać na poziomie wojewoda -samorząd, wojewoda -
województwa i samorządy gminne. Na pewno to ułatwifunkcjonowanie, ale nie
jestem do końca przekonany, ze komputery za nas sprawę załatwią, ale jest szansa,
że może będzie to trochę szybciej i lepiej.
W tym budżecie w dziale 600 jest kwota 294.573 zł. - jest to dotacja dla Starostwa w
Grójcu na projekt z Programu Bezpieczeństwa na drogach tzw. Schetynówek na drogę
nr L626 W Skurów - Wilczogóra. Jest to wspólne przedsięwzięcie, złożone do
Wojewody na ten program.
W dziale 921jest 50.000 zł na popieranie zabytków. W tym roku było 40.000 zł. Jest
to odnowa, konserwacja zabytków, uchwała jest państwu znana.
Tak się maja rzeczowa wydatki, które są propozycją do wydatków majątkowych w
budżecie gminy na 2Ot4 rok. Jest podział nadwyżki i wracamy do niektórych spraw
np. dróg i innych zamierzeń dotyczących inwestycji i remontów rzeczowych na
terenie gminy

d) Pan lreneusz Bałut -To co odczytał pan przewodniczący Komisji budżetowej
zaapelował do pani dyrektor GZEAS, by dyrektorzy szkół się nie rozbrykali tak za
mocno jak do tej pory. Nie dlatego by uszczuplić całkowicie wydatki na to. Wiemy, ze
subwencja nam odpada, zabierają nam ją. Uczulam radnych, a przede wszystkim
Panie i panów sołtysów, żeby zwrócić uwagę na oświetlenie ulic , żeby światło nie
paliło się24 godz. na dobę. Konserwator robiswoje, ale tez trzeba go sprawdzić jak
się zapalają i jak się gaszą. Jakby na każdej wsi zaoszczędzić po 100 zł to jest to bardzo
poważna kwota. Przeczytałem w telewizji, na pasku u dołu ekranu , ze Gmina Przytyk
zakupila 1000 szt. nowych lamp i zmodernizowała wszystkie wioski. l na tym
projekcie przyoszczędzi 384.000 zł, Są to lampy ledowe. Dlatego apeluje by na te
rzeczy zwracać uwagę. Wiadomo, ze oświata jest to zadanie bardzo poważne do
którego musimy dołożyć ponad 2.000.000 zł.

Poza tym uwag nie było.
e) Uchwałę budżetową podjęto jednogłośnie, uchwała Nr XXX|X/235l2OL3 (zał. Nr 8).

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Podziękował za udzielenia mu absolutorium i za uchwalenie budżetu. Śledzę jak przebiega
uchwalanie budżetu w gminach i instancjach wyższych ijeśli jest zrozumienie i rada się
dogaduje to po naprawdę dobrych dyskusjach można ten budźet uchwalić. prawdziwa praca
nad budżetem dopiero zacznie się w nowym roku. Apelował o aktywność do sottysów, by
angażowali się dalej tak jak do tej pory w zadania gminy. Sołtysi to sa tak jak pracownicy
wójta tylko bez umowy o prace. Jeżeli jest zrozumienie ze strony tej grupy to pracuje się
łatwiej i razem naprawdę możemy więcej zrobić. Rozrachunek za ten rok złożę państwu jak
ogarniemy już te wszystkie sprawy, które były. Jeżeli nie byłoby takiego zaangażowania to
byśmy tego nie zrobili,

Nie zawsze to co w tv mówią to jest prawda. Przytyk zrobił taki numer, na który ja bym gminy
Belsk nie naraził, Jest to sprawa problematyczna tego miliona, dlatego, że trwa spór czy
podpisanie umowy, źe my wam robimy modernizacje oświetlenia, a wy nam płacicie przez 5

lat za Światło jak do tej pory i ta różnice my sobie zabieramy. Umowa ta polegała na tym, ze



Przytyk płacił 10 zł za światło, oni zrobili modernizację . wiem jakie lampy założyli, bo byłem
w Kętrzynie w fabryce Philipsa i był wójt z Przytyka i rozmawiałem z nim jak to naprawdę
wygląda i nie jest to tak jak na pasku napisane. On podpisałtaka umowę, że weszła firma z
materiałem Philipsa lampa ledowa z gornej półki którą w mieście wieszają kosztuje w fabryce
200 euro, to w sklepie będzie ona kosztowała 300 euro. Kupienie jednej lampy za 1500 zł to
jeszcze w Belsku jest za wcześnie. Poza tym ta umowa powiedział: my wam modernizujemy
oŚwietlenie, wymieniamy lampy, wy płacicie za prąd tyle samo przez 5lat co do tej pory czyli
10 zł, ale po modernizacjifaktyczne rachunki będą 7 złto 3 zł idzie do naszej kieszeni. ljest to
tak uzgodnione np. że nie może być wyłączeń, te lampy musza się świecić cały czas, żeby
nabiły ten prąd, żeby ta różnica była jak największa do zapłacenia. Nie do końca jest
uzasadnienie ze strony Regionalnej lzby Obrachunkowej czy takie cos jest zadłużeniem
budżetu gminy czy nie. Ja to rozpatrywałem na różne sposoby, podchodzili naprawdę dobrzy
specjaliŚci od trzepania samorządów na pieniądze i myślę, że ta droga która idzie rada czyli,
że robimy modernizacje i po niej po wykazaniu oszczędnościto połowę z nich przeznaczamy
na inwestycje. Wieczorem jeżdżę po gminie i proszę zauważyć, że jedyne światła które w
gminie się świecą to przy drogach gminnych i powiatowych, na podwórkach są lampy w
większoŚci powyłączane. Gro wypadków na drogach zdarza się z powodu najechania na
pieszego na obszarze nieoŚwietlonym i mamy taka kalkulacje czy po tym jak wróci nam to
oŚwietlenie te 120.000 zł, Czy się wróci ludzkie życie. Są to ekstremalne porównania, ale w
naszym przypadku robimy to dobrze. Z nocnego jeżdżenia widać które lampy naprawdę się
kwalifikują do wymiany, do modernizacji . Jeśli ktoś kiedyś zadecydował, żeby powiesić takie
lampy gdzie przez parę km żywego ducha nie widać to proszę i ostrzegam nie zabierajcie
tych lamp, bo będziemy mieli śmiertelnych wrogów jak zabierzemy taka lampę. Niech to wisi
1000 vat, niech to się płaci z publicznych pieniędzy ale ma wisieć, bo ktoś kiedyś
zadecydował i to Święta sprawa. W przyszłym roku nie uda nam się tej modernizacji
zakonczyĆ, bo takich gorących zostało nam ze 120 sztuk. Środki na to są, będziemy
modernizowaĆ. Będziemy tez robić inwestycje zwiększające bezpieczeństwo na drogach, bo
w okresie jesiennym jak jest rwanie jabłek i jak jeżdżą traktory które nie maja oświetlonych
skrzyniopalet to warto wydaĆ te 20.000 zł na oświetlenie więcej niż doprowadzić do jakiegoś
nieszczęścia.

Obiecałem na zebraniu w Widowie, że uruchomimy oświetlenie na kładkach i nie można od
marca odpaliĆ oŚwietlenia na 3 kładkach , Załatwiliśmy 2, ale chcemy oświecić 3 na czas zimy
kiedy ludzie chodzą i wracają z pracy ijest już ciemno. Rozszablowane są skrzynki gdzie są
cale przetączenia, ktoŚ ukradł zabezpieczenia, starczą tylko kable , to jest na krajówce i ktoś
musi na to zapłaciĆ. To nie jest tak, że jeden ukradnie, a drugi za darmo da. Jeden kradnie, a z
naszych podatków potem idzie i od marca nie możemy przebrnąć formalności papierkowych.
Od kiedy sprawy poszły do Kozienic to terminy się wydłużyły.

Pkt.6.

a) Pan Jan Maciak odczytał projekt uchwały.
Pan Bogusław Sikorski - Przewodniczący Komisji Budżetu odczytał plan pracy komisji
budżetowej.
Pan Stanisław Wiechowski - Przewodniczący Komisji Rolnictwa odczytał plan pracy komisji
rolnictwa.
Pani Ewa Łubińska - Przewodnicząca Komisji Oświaty odczytała plan pracy komisji oświaty.



Pan Jarosław Cąderek - Zastępca PrzewodnicząceBo Komisji Rewizyjnej odczytał plan pracy
komisji rewizyjnej.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwatę w sprawie planów pracy statych komisji Rady na
rokżOL4, uchwała Nr XXXIX/236|2OL3 (zał. Nr 9).

b) Pan Andrzej Adamczyk odczytał projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęta uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę działek
gruntu położonych w obrębie Zaborówek gmina Belsk Duży. Uchwała Nr XXX|X/237lżOL3
(zał. Nr 10)

cl Pan Andrzej Konarski odczytał projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne
nabycie przez gminę Belsk Duzy nieruchomości położonych w obrębie Stara Wieś, PGR Stara
Wieś, PGR Belsk Duży i Belsk Duży. Uchwała nr XXXIX/238lżOL3,

d) Pan Jan Maciak odczytał projekt uchwały
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej
umowy najmu na okres 3 lat lokalu biurowego wchodzącego w skład zasobu mienia
gminnego w Belsku Dużym na rzecz dotychczasowego najemcy. Uchwala Nr XXXIX/239|żOI3.

e) Pan Andrzej Adamczyk odczytał projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęla uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej
umowy dzierżawy na okres 3 lat części nieruchomości o pow. 0,0050 ha położonejw belsku
Dużym przy ul, Szkolnej. Uchwala Nr XXX|X/Z4OlżOt3

f) Pan Andrzej Konarski odczytał projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia gminnego programu
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkotykowych na 20].4 rok.
Uchwała Nr XXXlX/Z 47lżOt3

g) Pan Jan Maciak odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na
zbiorowe zaopatrzenia w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Belsk
Duży
Pan Bogusław Sikorski w imieniu komisji budżetowej poddał pod głosowanie poprawkę do
tej uchwały w § 2 pkt. 1 pdpk. a) o zmianie stawki 2,91 netto na stawkę ubiegłoroczną ż,83
netto czyli pozostawienie wody zużywanej do celów socjalno - bytowych zużywanych przez
gospodarstwa domowe i instytucje publiczne przeznaczoną do spożycia przez ludzi na

ubiegłorocznym poziomie i* § Z pkt 2 pdpk a) dla ścieków socjalno bytowych gospodarstw
domowych i instytucji publicznych również pozostawienie stawki na poziomie
ubiegłorocznym z 3,55 netto na 3,58. Za przyjęciem poprawki zagłosowali wszyscy
jednogłośnie. Odczytano zmienioną treść uchwały w tych dwóch punktach Przewodniczący
odczytał ostateczny projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Belsk Duży.
Uchwała N r XXXl/242l 2Ot3.

Pkt. 7.Sprawozdanie Wójta Gminy od ostatniej sesji.

Pan Wójt powiedział, że stawki za wodę zostają na poziomie ubiegłorocznym, rada nie
podwyższyla tych stawek. Zbliża się do końca rok i udało nam się prawie wszystkie
inwestycje wykonać np. w Odrzywotku i w zabudowaniach przyległych oświetlenie. Jest to
zrobione na takich zapomnianych trochę drogach i mam nadzieję, że będzie bezpiecznie.
Zbliżaliśmy się w kierunku drogi Wilczogóra - Grojec i doszliśmy az do drogi powiatowej.



Druga rzecz o której chciałem wspomnieć to w następnym tygodniu będą odbiory
odwodnień z terenu gminy. Są to bardzo skomplikowane sprawy, wymagają one wiele
pozwoleń i Jakiekolwiek zmiany, zmieniające spływ wód, które zmieniają naturalne stosunki
wodne na gruncie. Jeżeli czyścimy rowy, odtwarzamy je czy budujemy to wymajają pozwoleń
wodnoprawnych. A jeżeli te wody płyną do cieków państwowych typu rzeka Kraska czy
Molnica wymagają procedury zgody od wojewody jak również wojewódzkiego zarządu
melioracji urządzeń wodnych. Nie da się wziąć koparki, wykopać rów i wodę spuścić jeden

drugiemu w rów. Jeśli ktoś próbuje uporządkować sprawy zatapiania jednego sąsiada przez

drugiego, bo się roi od takich cwaniaków to ja na to nie pozwolę nawet ryzykującym tym, ze

będę miał niespodziewana wizytę Pani Erol. Nie będzie tolerancji na takie zachowanie, że
jeden mieszkaniec topi drugiego. W latach suchych tego problemu nie było, zasypywało się
przepusty i rowy teraz przy latach mokrych trzeba konserwować rowy. Przy drogach
powiatowych nie ma odwodnienia . Jak będziemy tolerować takie rzeczy to przy mokrych
latach jeden drugiemu będzie szkodził, Nie do końca sprawy melioracyjne są w
kompetencjach gminy. Tylko dlatego, że ustawa zostawiła rolników samych sobie to mu tu
w gminie wzięliśmy jak to się mówi ,,tego byka za rogi". Są sukcesy, są i porażki. Od dwóch lat
próbujemy przepchnąć sprawy rowu melioracyjnego który by odwodnił tereny Rożce ,
Daszewice, Aleksandrówka, Rębowola. nie udaje się to póki co. Zrobiliśmy co mogliśmy w tej
sprawie. Myślę, że w przyszłorocznym budżecie znajdziemy pieniądze, by te pasy dróg
gminnych, które robimy i planujemy do remontu, żeby przetrwały najazd tirów, żeby to
utrzymać. Ja wiem, ze jest zaległa sprawa Rębowoli od pierwszego dnia mojego
urzędowania. To jest odprowadzenie wody przez pana Gozdka od drogi 7ż8 , ale nikt z tych
który powinien się za to wziąć nie wykazuje żadnego zainteresowania. Kończymy inwestycje i

remonty rozpoczęte, odbiory będą jeszcze w tym roku. Są one potrzebne po to, żeby zapłacić
wykonawcy. Sołtys nie musi być w komisji, ale dobrze żeby byli, żeby interesowali się tym, bo
to jest dla wsi. Jak są uwagi proszę zgłaszać do mnie albo do pana Kępki ina miejscu od razu
takie sprawy się rozwiązuje. Zrobiliśmy dodatkowo inne remonty niż były zaplanowane w
budżecie. Były przedsięwzięcia w tym roku z powiatem, ale potrzeba było dużo cierpliwości
na to. Gmina nie może wydawać pieniędzy na drogi powiatowe. Ma ona swoje zadania,
powiat ma swoje. Zadania powiatowe robione wspólnie z gminą wymagają niestety
cierpliwości mieszkańców. Wywiązaliśmy się ze wszystkich zobowiązań które zaplanowaliśmy
w tym roku. Stanęła sprawa wyjazdu na drogę 725 inicjatywa przeszła już do powiatu i do
Mazowieckiego Zarządu To co powiedziano mi pierwszego dnia na spotkaniu w Rożcach o
problemie skrzyżowania7ż5 z tamta drogą powiatową to mogę powiedzieć, że jest to
porażka absolutna dla mnie, bo nie potrzebnie się zażarłem z niektórymi osobami, bo jeśli
jest decyzja, ze nie robimy, a robimy pałac, to robimy pałac, a nie skrzyżowanie. W pałacu
się wypoczywa, a na skrzyżowaniu nie daj Boże ktoś zginie to wtedy będą zasuwać i robić to
na cito. Albo trzeba ściągnąć telewizje, bo w tej gminie to jest świecka tradycja. Jestem
takiego zdania, że jeśli samorząd nie może, to telewizja może. Jest to wszechwładna dziś
instytucja. Szkoda, ze nie miałem przygotowanego wykazu, bo od kilkunastu lat są drogi do
zrobienia w gminie Belsk przy współudziale innych gmin, niech telewizja nakręci program i

wyznacza które drogi mamy robiĆ, a których nie. Ja do telewizji pretensji nie ma, tylko nie
mogę zrozumieć czym się kierują tacy ludzie. Rozumiem troskę o mieszkańców, rozumiem to,
ze nieraz mieszkańcom się obiecuje niektórerzeczy iich się oszukuje. U nas rada normalnie
rozmawia i nie ma takich przypadków, ze zaklocają sobie ludzie spokój. Działania związane z
budżetem., OŚwiata to wdzięczny temat i można o niej dużo mówić. Tylko natura ludzka jest
to, że człowiek nie przechodzi do meritum sprawy. Te działania stawiane na posiedzeniach



rady i komisjach były robione. Spotkaliśmy się tu w gminie z problemem, który nie dotyczy
tylko gminy Belsk. Byliśmy z przewodniczącą komisji oświaty z panią dyrektor GZEAS na
spotkaniu poŚwięconym finansowaniu oświaty, merytorycznie bardzo dobrze przygotowany,
przez firmę niezależna od rządu i ministerstwa. Firma ta wprowadzała Wulkana u nas w
szkołach - arkusz organizacyjny. Dopóki pewnych informacji nie posiądziemy to myślimy, że
wszystko jest do zrobienia. Sytuacja w oświacie jest sytuacją zastaną. Różne były działania
rady przez kilka kadencji. Zawsze te decyzje były wypośrodkowane. Proste rzeczy które
można było zrobić ta rada zrobiła. Raport oświatowy będzie przygotowany na przyszły rok.
Stoimy przed problemem, bo znowu nam zabrano dotacje. Mniejsza jest subwencja z

Ministerstwa Edukacji Narodowej.Przyczynajest taka, ze Jest 35 dzieci w gimnazjum mniej.
A dzieci będą wtedy kiedy będzie boisko, kiedy będzie basen, hala sportowa, pracownie
języków obcych , wysoki poziom nauczania, kiedy nie będzie narkotyków, przemocy, a to
wszystko kosztuje. Jeżeli rada postawiła takie wymagania, żeby mieć oświatę na poziomie to
to kosztuje jeżeli chcemy mieć opinie naprawdę dobrej gminnej oświaty, a taka mamy i

musimy w tą oŚwiatę inwestować. Musimy rozmawiać z nauczycielami, musimy ich
wynagradzać, ale tez musimy od nich wymagać. Dzieci tez musza mieć alternatywę.
Nauczycieli mamy dobrych, są to ludzie oddani pracy, ale to Młodziez nie czuje potrzeby
angażowania się sprawy szkoły. Zeby ich przyciągnąć, musi być oferta dlatego są te
programy unijne, z których naprawdę duże pieniądze udało nam się pozyskać. Niestety nie
zastąpimy niczym wydatkow bieżących. W Łęczeszycach w szkole poszły duże pieniądze.
Budynek od strony klasztoru jest w opłakanym stanie, wychodzi grzyb z niego, odpada tynk.
Oszczędzając na ogrzewaniu trzeba wymienić okna, położyć izolacje na ściany instalacja

' wymieniona, musi być gospodarz który ustawi piec, a nie w niedzielę nikogo nie ma, woda
się w piecu gotuje ito są koszty. Zeby obniżyć koszty utrzymania trzeba najpierw dużo
zainwestować. Wiele jest do zrobienia w oświacie w obniżeniu kosztów utrzymania. Dużą
subwencję stanowią sprawy płacowe. Na chwilę obecną nie ma pieniędzy na nowe zadania.
Jeszcze dziś przyjechal samochód ze żwirem, chcemy utwardzić teren przy szkole, bo
wskutek manewrów został zniszczony plac.

Dziś w związku z uchwała będzie odebrany samochód strażacki.
Udało nam się pozyskać dotację z WFOŚ|GW na zadanie ,,Usuwanie i unieszkodliwianie
azbestu z terenu gminy Belsk Duży w kwocie żż,543,7Q zł. Być może będzie on realizowany w

- przyszłych latach ale już nie w IOOo/o. Zakup sprzętu dla OSP Lewiczyn byt również ze środków
WFoŚlGW.
Z dniem 07.01,201,4 zaczyna działać związek Natura. 5 grudnia 2013 r. było otwarcie ofert,
przetarg był realizowany systemem unijnym, Ustawa od początku była kontrowersyjna i

teraz to wszystko wychodzi. Miesiąc temu padł system Bestia, jest to system który działa w
Ministerstwie Finansów i w Regionalnej lzbie Obrachunkowej. l nie mogliśmy w
ministerstwie przez miesiąc czasu zarejestrować się formalnie z danymi i z budżetem
związku Natura. W związku z tym budżet tego związku nie mógł być uchwalony nawet za

2013 rok. Były złożone 2 oferty. Uchwala podjęta przezZwiązek Natura na początku bylo 7 zl
od segregowanych i L4 zł od niesegregowanych. Ci którzy składali oferty powinni się zmieścić
w takich stawkach , żeby wywiązać się zgodnie z uchwałą. W Tarczynie wygrał Jarper na 19 zł
segregowane i 24 zł za niesegregowane. W naturze wygrało konsorcjum ze Skarżyska
Kamiennego i mieszczą się w stawce 7 zł za segregowane. Almax dał prawie drugie tyle.
Związek powoduje, że wszystkie kompetencje z gminy przechodzą do powiatu. Będzie on
funkcjonował, bo musimy wybudować sortownie i spalarnie. Jest to inwestycja za ponad 20
milionów. Ma on możliwość pozyskania środków z Unii. Deklaracje będzie można złożyć w



Belsku w Urzędzie, my je przekażemy do Związku. Sprawy kontaktu i interwencji będą itak w
gminie, bo ludzie nie będą jeździć do Grójca.
W tYm roku musi byĆ dokonany wpis w dzienniku budowy, że inwestycja budowa drogi
wojewódzkiej728 musi byĆ rozpoczęta. Rozliczona musi być do czerwca 2015 roku. Ta Rada
sPowodowala,Że tą inwestycją wreszcie się zainteresowano. Ja nie mowie, że lata 2oo5_
2008 kiedy była robiona dokumentacja były zmarnowane. W 201-1 r. w lutym projektowanie
od nowa ronda spowodowałoby, że ta droga nigdy by nie weszła w projekt, bo dokumentacje
uzgadniano 3 lata. Ja podpisałem przed wigilia w 2010 roku po tygodniu urzędowania
dokumenty, które wyszły z gminy Belsk i sprawa ruszyła, bo odstąpiliśmy od
przeprowadzania raportu oddziaływania na Środowisko, a to było blokowane i nikt nie chciał
się podłoŻyĆ. Sprawa wtedy wystartowała. By zatrzymac inwestycje jest bardzo prosty
sposób trzeba przeprojektowaĆ rondo z wjazdem do Lewiczyna. l nie mamy inwestycji.
Trzeba było w 2005 roku być przytomnym i zaprojektować wyjazd do Lewiczyna. Rondo jest
takiej formie jak zatwierdzono w projekcie wojewody czyli bez wyjazdu z Lewiczyna. Dziś nie
jest czas na to by od nowa kręciĆ tym rondem. Ostatnia korespondencja jest datowana w
2009, Że rondo jest w takiej formie zatwierdzone jak w dokumentacji wojewody czyli bez
wYjazdu w stronę Lewiczyna. Byłem w Ministerstwie ijest odstępstwo od tego, Autor
Projektu wyraził zgodę na przeprojektowanie tego wyjazdu, Będzie on tylko w czasie
remontu. Jestem po rozmowach z Mazowieckim Zarządem i jak tylko ruszy robota, będzie
sPotkanie z inwestorem i z wykonawcą i autor projektu wyraził zgodę w ramach nadzoru
autorskiego na przeprojektowanie z wyjazdem do Lewiczyna, ale to tylko w trakcie budowy.
Przed rada stanie kolejny dylemat czy robić kolejną drogę gminną na interwencję telewizji
czY robiĆ drogę od gminy do ronda - drogę powiatowa, bo z powiatu się na kasę nie zanosi.
Będziemy stali pod taka presją, że będzie czwarty wyjazd z ronda, będą donice postawione i

będziemy czekaĆ az ktoŚ zrobi drogę od gminy do ronda. To jest najgorszy wariant jaki może
bYĆ, natomiast ja myŚlę, że powiat będzie się chciał pokazać i wszyscy, którzy decydują w
powiecie, że akurat przykładowo to zrobią i zrobią mi na złość.
WszYstko jest w naszych rękach i na razie jest przychylny klimat i ze strony wojewody
lze strony Mazowieckiegolarządu ita inwestycja ruszy. Przypominam, że rada gminy
Przekazała 5000 metrów na rondo nieodpłatnie, a dziś na Belsku się wycenia jąL5Ozlza
metr, Za 750.000 robimy km porządnej drogi. Kogo stać na takie prezenty? Tylko Belsk, bo
nam zaleŻY,Żeby to było zrobione. Ponieważ nie ma dróg do objazdu to będzie ruch
wahadłowy do Grójca. oficjalne wejście miało być do świąt, ale są 2 odwołania.

Pan AndrzejAdamczyk
Podziękował Panu WÓjtowi za obszerne podsumowanie działalności za 2013 rok.

Pkt.9
pan stanisław wiechowski
Przejdę do wniosków, bo o budżecie i tak już było dużo powiedziane, ze nic dodać nic ująć.
Na Pewno by się chciato więcej na drogi, bo to jest nasza działka - komisji rolnictwa, ale będą
trochę skromniejsze przez budowę oczyszczalni. Te 540.000 jak pan Wójt wymienił to jest
taki szkielet tego. Przy nadwyżce budżetowej będą rozpatrywane wnioskijakie poskładacie z
zebrań wiejskich. Na żwirowanie, grysowanie i remonty dróg znajdą się środki. objazdowe
komisje coroczne są, zachęcam sołtysów, żeby przedstawiali nam problemy, żeby nie wyszła
szoPka jak na Maciejówce, że my raptem nie wiemy. My byliśmy na tej drodze ioglądaliśmy
ją, że zginęły jakieś dokumenty, nic nie zginęło, bo dokumenty były w gminie. My nie



rozpatrujemy każdego podania , każdego wniosku, ze wpłynął ijuż raptem robimy drogę.
Środki dopiero będą przy nadwyżce budżetowej po rozliczeniu przez Panią skarbnik
wszystkich możliwych środków do przeznaczenia. Będzie dużo wniosków, bo z każdejwsi one
wpływają. Droga to jest podstawa i każdy by chciał, żeby u niego było zrobione. Jest apel do
sołtysów jak będzie komisja objazdowa, przewiduje, ze będzie to na przełomie kwietnia i

maja. Na sesji będzie podany konkretny termin takiego objazdu. Spisywany jest potem
raport, który jest do wglądu. Proszę sołtysów o zgłaszanie gdzie się światła palą w dzień, bo
na tym trzeba szukać oszczędności. Demontować lamp nie będziemy ito mogę zapewnić.
Zapytał Pana Honorego na jakim etapie jest rozbudowa oczyszczalni?

Pan AndrzejAdamczyk
Powiedział, ze nie tylko komisja rolnictwa decyduje o drogach, bo Ci co nie są w tej komisji
nigdy nie mieli by na ten temat nic do powiedzenia. Cała rada decyduje o tym.

Pan Janusz Honory -
W zakresie rozbudowy oczyszczalnijest podpisana umowa, protokót wejścia na budowę, w
marcu zaczyna się wejście na budowę. rozpisane są zadania do roku żOL6,

pan lreneusz Bałut
Chciałem poinformować, że te postulaty, Które składaliśmy do rady powiatu doczekały się
odpowiedzi. Przyszło nam pismo ije odczytam, zaadresowane jest do pana Adamczyka jako
przewodniczącego Rady Gminy i do każdego jednego z nas, ta lista liczy 11 osób. Wojewoda
Mazowiecki pismem o znaku WK,1411.].2Z.2Ot3,SK z dnia 30.09,2013. przesłał do rady
powiatu grójeckiego skargę rady gminy i sołtysów w Belsku Dużym dotyczącą współpracy
gminy Belsk Duży z samorządem powiatu grójeckiego w zakresie inwestycji drogowych.
Skarga została przedstawiona na posiedzeniu komisjitransportu drogowego oraz na sesji
rady powiatu , na która zostały zaproszone wszystkie osoby, które podpisały się pod skargą.
Po długiej dyskusji i wymianie uwag rada powiatu uznała w/w skargę skargę za niezasadną.
Protokół z obrad sesji jest dostępny w biurze rady oraz na stronie internetowej. W
załączeniu przesyłam uchwałę rady powiatu grójeckiego nr XXX|V lżO5lżO13. Uchwała Rady

Powiatu z dnia 30.10.20].3 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na starostę grójeckiego . Na
podstawie art, L2 pkt. 11 ust z dnia 5.06.1998 r. o samorządzie powiatowym Dz. U. zżOL3 r.
poz. 595 z poźn. zm. W związku z arl,2ż9 pkt. 4 Kodeksu Postepowania Administracyjnego
uchwala się co następuje: §1 Uznaje się skargę złozoną przez radę Gminy Belsk Duży i

sołtysów gminy Belsk Duży na Mariana Górskiego - Starostę Grójeckiego za niezasadną. § 2

wykonanie uchwały powierza się przewodniczącemu rady powiatu. § 3 uchwala wchodzi w
życie z dniem podjęcia. Jest to odpowiedz na to, ze 3 razy występowaliśmy do powiatu w
sprawach dróg powiatowych na terenie gminy Belsk Duży. Uzasadnienia do uchwały nie ma.

Dzisiaj na prośbę moją jest zaproszony pan Gałka , żeby zapoznał się z materiałami o których
my ciągle mówimy. Biorę całkowita odpowiedzialność za to co powiem i się nie będę z tego
wycofywał. Prawda jest taka, ze to jest wielki absurd. Ja jako obserwator na sesji powiatu
zaobserwowałem ze uchwały tam się czyta tylko dotyczą tego co można puścić. A ja mam
wątek ijuż informowałem o tym pana przewodniczącego. Uchwała która w pkt 10/1
uchwalenia zmiany finansowego podziału środków z powiatowego ośrodka rehabilitacji i

osób niepełnosprawnych dla powiatu grójeckiego na 2013 rok ita uchwała nie została
odczytana. To tak jakbyśmy dzisiaj Państwa zaprosili i te uchwały które tutaj mamy zmiany w
budżecie gminy i uzasadnienia to tak byśmy sobie tak uchwalili. Tak powiedziano nam na



sesji rady powiatu. To jest dla mnie żenujące . Moje podejrzenie jest takie, że mamy się tylko
nie dowiedzieĆ jakie fundusze idą na inne cele. l prawdopodobnie na środkijeszcze dalej na
muzeum do Warki idzie w milionach złotych a na inwestycje drogowe powiatu grójeckiego
tylko 400.000 zł. l to co my mamy prawie 300.000 to nie wiadomo gdzie to przeznaczą. l to
jest ukryta tajemnica. l uważam, że od nas powinna pójść nota d o wojewody, ze na taką
decyzję rady mamy zastrzeżenia . Natomiast jeżeli my zwróciliśmy się do Pana Wojewody i

do nadzoru samorządowego pani Dyrektor Zych powiedziała jasno, że nasze zastrzeżenia są
w pełni uzasadnione itaka jest prawda w tym temacie. Zeby nie być gołosłownym to
powiedzieĆ trzeba jasno, że nie lubią jak im się tam depcze po piętach. l dlatego my żeśmy
objechali co pan wójt wspomniał o tej drodze na Maciejówce co sprowadzono telewizję i

słusznie, niech będzie , że Pan sołtys Gieleciński ze wsi Maciejówka niesłusznie oskarżył
wójta podczas wizyty telewizji wobec tych wszystkich co tam byli, że zaginęły dokumenty i

tutaj do pana Kępki się zwracam, myśmy zwrócili się wtedy jak już była skończona wizja i te
dokumenty są. Boli mnie tylko to jako przedstawiciela tej rady, że sprawy które żeśmy
poruszyli Panie Gałka i Panie sołtysie z Anielina , bo zawieźliśmy ta Panią do Skórowa gdzie
materiał, który ona przytoczyła i Pokazaliśmy pani redaktor, że drogi są dużo gorsze niż
droga w Maciejówce ijak wyglądają drogi powiatowe do gościńca. Dotarliśmy do
miejscowoŚci Anielin i kazała ta Pani redaktor, żeby to wszystko pokazała i te dołkitam się
znajdujące i dojechała do wsi Maciejówka. Względem nieprawidłowości mamy takie do niej
zastrzeżenie i może jak kiedyś się tu pojawi to się damy wykazać. Rozszyfrowałem radę
powiatu, dokładnie i na czynniki pierwsze. nie mamy się co ludzić, że uzyskamy od nich jakąś
pomoc. To są ludzie karierowicze ito mówię wam uczciwie. Połowa rady to tak: pan
Bińkiewicz - Przewodniczący Komisji Budżetowejjest na garnuszku burmistrza i starosty.
Pan Rejer jest Dyrektorem CKR-u. Przewodniczącym Komisji Oświaty jest Pan Wojno jest
dyrektorem szkoły. Pan przewodniczący komisji rewizyjnejjest przedstawicielem policji i

prowadzi tzw przestępstwa gospodarcze. O nic tam się nie dba tylko się myśli o swoim
garnuszku. Taka jest moja ocena tego co zauwazyłem. Mamy dwóch przedstawicieli w radzie
Powiatu z naszych miejscowoŚci z gminy, Nasi radni powiatowi są przeciwko nam. Dziś nie
bez kozery nie przyszli bo jest sesja w powiecie, dlatego ich nie ma na naszej sesji. Mieli
zwołana sesje na 19 grudnia . KtoŚ kto się dopatrzył, żeby tu nie przyszli to zrobili sesje na
cito dziŚ, w poniedziałek wsiedli w samochód, rozwieźli zaproszenia na dziś, po to, żeby tu
nie byĆ u nas. l chodzi o to, żeby te sprawy nie były poruszane a tu jest wiele takich rzeczy,
które niestety trzeba poruszyć. l to co pan Wójt wspomniał, pojechaliśmy na spotkanie w
Wilczorudzie 1-4 grudnia to było w sobotę stając na straży prawa i sprawiedliwości i takie
rzeczy się nam wytyka, że pismo jest Źle zredagowane i nie jest zrozumiałe tak powiedział
Pan Maciak. To wszystko co się zdarzylo na Maciejówce już wiem przez kogo było zwołane.
Pan Gieleciński, nieduże są diety dzisiaj na sesji powinien być, koniec roku itd, nie ma go, ale
do Wilczorudy to pojechał. Ponieważ my się dopominamy o swoje to na dzisiaj było zwołane
to Posiedzenie rady po to, żeby pana przewodniczącego rady Powiatu odwołać i to jest na
wniosek pana wójta. Pytam Pana Kępkę Jak przedstawiają się realizacje dróg powiatowych
tzn dół w Grotowie naprzeciwko przystanku, jakie są posunięcia? Czy poszło pismo? Jaka jest
odPowiedŹ? Jak przebiega wykonanie 2 przepustów na drodze powiatowej Wilczogóra -
Grójec w miejscowoŚci Odrzywołek? Jaką podjął decyzje PZD o poprawie wjazdu do posesji
Pana Bitnera tez przy drodze powiatowej? Prosiłem Pana Przewodniczącego Woźniaka, żeby
coŚ w tYm temacie zrobił, ale nic. Jaka PZD podjął decyzje w sprawie wycięcia drzewa przy
drodze powiatowej Belsk - Sadków przy skrzyżowaniu drogi gminnej w Złotej Górze? To jest
koło Pana Zelmana,. To było złożone i poszło to pismo i do dnia dzisiejszego nie ma



odpowiedzi. Kiedy zapytaliśmy ile wniosków wpłynęło na wyjazdy na drogę powiatową, a na

ile wydano zezwolenia to była cisza. Kiedyś poruszałem sprawę wyjazdu w Aleksandrówce
koło Pana Woźniaka gdzie wyleciało 30-40 arów wiśni, a teraz wyleci wszystko, bo nie ma

tam przepustu . Wykonanie przepustu w Sadkowie Kolonii , nie można dopuścić, że za taka
kwotę firma nie dokończyła tego zadania. Sam to dokończyłem,

Pan Ludwik Kępka
Sprawa Nierówności na ul. Kozietulskiego. Nie jest tajemnicą, ze droga jest dziurawa. Była

zgłoszona największa dziura przy którejjest przystanek, by powołać komisje techniczna, żeby
spróbować odprowadzić wodę , unormować to i oczyścić przepust. Doprowadzić to do
porządku, bo jest coraz więcej skarg. Pismo poszło, do tej pory nie było tam żadnej komisji
ani odpowiedzi na pismo.
Drzewo na skrzyżowaniu przy drodze Sadków Szlachecki - Lewiczyn tam gdzie był wypadek.
Zasugerowaliśmy, żeby podciąć gałęzie albo wyciąć to drzewa i Zgłosiliśmy to, ale nie ma

odzewu. Podobnie również zgłoszone było drzewo jesion niedaleko gminy po prawej stronie

, stoi ono w pasie drogowym i zagraża bezpieczeństwu. Do tej pory nie ma żadnego odzewu.
W Sadkowie Kolonii zrobiony jest wspólnie przepust, który odwadnia, gmina kupila 8 rur
przepustowych. Długo czekaliśmy na pozwolenie ze Starostwa, ale udało się. Zadanie jest

zakończone.

Pan Krzysztof Witczak
Kiedy zostanie usunięty znak drogowy zakaz 8 ton w miejscowości Skowronki co zgłaszali

państwo Hermanowicze?

Pan Janusz Honory
Dziś ma być usunięty.

Pan Krzysztof Witczak
Byłe wysypisko w Rębowoli, tam gdzie zasypywana jest teraz ziemia żeby przypilnowaĆ ta

sprawę i nie przerwać ciągu przepływu wody w rowach melioracyjnych i jak się sprawa
potoczyła sprzedaży działki punktu skupu w Skowronkach?

Pan Wójt Władysław Piątkowski
Nielegalne wysypisko - w myśl obowiązujących przepisów gmina miała czas by w swoim

czasie ustalić stan prawny, nie zrobiła tego. Nie wiem czemu/ ale się domyŚlam, ze wiązało

się to z kłopotami. A jak się cos wiąże z kłopotami to się tego nie robi. My przystąpiliŚmy do

regulacji stanu prawnego ale tą droga która możemy to zrobiĆ nie jest to sprawa na zaraz.

Jak się robi cos w swoim czasie to jest jak należy ale nie chce wracaĆ do tego tematu.
Wziąłem rzeczoznawcę i po rozmowie z powiatem jakiekolwiek prace tam musza byĆ za

zgoda wydziału ochrony środowiska w starostwie ze względu na to, ze przechodzi tam rów
melioracyjny. Nie ma go w dokumentacji. Jedni mówią, że rów tam był, drudzy, ze go nie

było. Jest osoba która opracuje plan rekultywacji tego terenu,, Nie można teraz nic zrobiĆ,

bo nie mamy tytułu własności, bo nie mogę wydać pieniędzy na to. Są w Ochronie
Środowiska w Warszawie na to pieniądze, ale nie mogę przedstawić tytułu do władania
gruntem, myślę, że to jest kwestia 3-4 miesięcy. Były różne propozycje rekultywacji.
Najprościej finansowo jest zrobić tam rekultywacje w kierunku rolnym, będzie to grunt

rolny. Jak to ma być zrobione decyzje wyda Starostwo Powiatowe Wydział Ochrony



Środowiska w Grójcu. Przepis mówi wyraźnie, że gmina ma prawo zażądaćpozyskania
Warstwy próchniczej ziemi. Przy każdej budowę 30 cm jest własnością gminy i gmina może
zdecydowa Ć co z tym zrobić. Na inwestorze spoczywa obowiązek wywiezienia tej ziemi w
miejsce wskazane przez wójta. Nad zalewem w Belsku jest to konsekwencja wielu lat, miał
byĆ poszerzony zbiornik, nie można , bo z jednej strony są wykopaliska archeologiczne.
Wodno - sanitarne, bo ktoś pozwolił, żeby takie rzeczy tam wozić. Wysypisko to było
tolerowane przez wiele lat i gmina nic z tym nie robiła. Będzie można pozyskać pieniądze na
opracowanie tego planu rekultywacji terenu
Punkt skupu w Skowronkach- jest zainteresowanie tą działką. Ale sprawa jest tego typu, że
jest to własnoŚĆ spółdzielni. Byłem u Prezesa , żeby nam to sprzedali. Niech to zrobią
uchwałą Rady , żebyŚmy my decydowali o całości. My nie sprzedamy tego jeśli ktoś się nie
dogada ze spółdzielnią. My mamy wycenę, działamy w oparciu o przepisy, natomiast
spółdzielnia tejwyceny nie musi mieć. Są osoby poważnie zainteresowane i Prezes
powiedział, że jeŚli zgłosi się człowiek do niego i się dogadają to da nam sygnał ija to radzie
przedstawię, będzie uchwala i człowiek kupi obie działki od nas na przetargu i od spółdzielni.

Prowadziłem rozmowy na temat rozbiórki budynku urzędu gminy z konserwatorem i z osobą
z Ministerstwa. Chodzi o decyzje rady w spawie tego budynku, będzie się to wiązało z
opracowaniem dokumentacji, która pozwoli nam to wykreślić z rejestru zabytków. Koszt
tego będzie rzędu ok 15.000 -20.000 zł. Normalna ekspertyza budowlana kosztuje 5.000 zł na
rozbiórkę. Zwrócę się do Rady Gminy o przegłosowanie wniosku co z tym budynkiem Rada
proponuje zrobiĆ. Czy pozyskiwać środki, remontować i robić tam cos czy poczynić starania,
zeby doprowadzić ten budynek do wykreślenia z zabytków , 7ależy mi na tym, żeby
glosowanie było tOOo/o, by każdy radny się wypowiedział. Jeśli rada jednogłośnie zdecyduje,
żeby rozebrać ten budynek to takie działania będą poczynione. Były propozycje by np. zrobić
tam mieszkania komunalne.

Pan Władysław Szepietowski
Jak wygląda sprawa stawu w Łęczeszycach?
Pan Wójt Władysław Piątkowski
Jest księga wieczysta i mamy stan prawny i w nowym budżecie zlecimy wykonanie
dokumentacji na ten staw. Mieszkańcy są za tym, żeby ten staw oczyścić i doprowadzić go do
ładu. Pan Podoba dołozy się finansowo do wykonania tego remontu. Sprawa ta już ma z 8
lat. Nic nie stało na przeszkodzie, żeby z tym wystartować 10 lat temu, Będzie to
przedmiotem komisji i rada podejmie decyzje w tym temacie. Dokumentacja to ok 15.000 zł
W szkole w Łęczeszycach został wykonany remont odwodnienie, kanalizacja i okazało się, ze
deszczówka i kanalizacja idzie jednym wyjściem. l znajduje ujście tam gdzie nie powinna.
Dopóki nie rozwiąże się sprawy kanalizacjito wojowanie o czyste wody w rowach trzeba brać
na spokojnie.

pani Bożenna korzenko
Co z rozwalonym przystankiem w Odrzywołku? Czy Ci mieszkającv przy posesji mają zwracać
się do województwa czy na razie nie ruszać dopóki nie rusza z budowa drogi?
Podczas remontu drogi 728 objazd będzie przez Wilczogórze i zostanie rozjeżdżona nam
droga.

Pan Wójt Władysław Piątkowski



Rozmawiałem, żeby komisja oceniła drogi gminne przed modernizacja7ż8, ale województwo
wybrnęło z tego tak, że oni nie planują robić objazdów. Jeżeli ludzie będą jecha ć przez
Wilczogórę, to oni napiszą, że ludzie sami wybralitą drogę.

pani Bożenna korzenko
Z powiatem dogadać się nie można, pieniędzy nie ma tam w ogóle a jeślijakiekolwiek pokażą
to jest o nie wielka walka. 400.000 zł to jest śmieszna kwota na inwestycje. Ciężkie miliony
idą na muzeum w Warce.

Pan Jan Maciak
Powiedział, ze pani sołtys wspiera tymi pismami powiat. Radni powiatowi są nieobecni ijak
będą obecni to będziemy o nich mówić. Pan Bałut wykorzystat nieobecność i mówi o takich.

pani Halina czerniszewska
Co z drogą w Widowie? Kto ma do tego kompetencje, żeby to przeszło na nasza stronę?

Pan Wójt Władysław Piątkowski
Rozmawiałem z wójtem Jasieńca, w tym roku planuje wyremontowanie przepustu. Nie zrobił
tego, powiedział, że o wspólnym robieniu drogi możemy mówić w roku żOt4 r, Jest kilka

dróg łączących 2 gminy itakie drogijeśli były nierobione to można się domyślać dlaczego. Jak

rada zdecyduje ze chce robić takie drogi to ja się przychylę do tej decyzji. Jak gmina Jasieniec
będzie chciała oddać na gminę, to my ją weźmiemy. Na dzień dzisiejszy nie mogę nic obiecać.
Będę rozmawiał o konkretnej decyzji wójta z Jasieńca. Wystąpię do niego z pismem, ze na tej
sesji padł formalny wniosek, Jest wniosek na Grudzkowolę, na Dębie, medialny wniosek w
Maciejówce. Dziś nie można naprawić wyjazdu z Jaroch na 7ż8, bo będzie modernizacja,
skrzyżowania są coraz gorsze, ale nie da tego robić, bo będzie modernizacja tejdrogi. Gmina
nie będzie odpowiadaćzato, że powiat albo województwo nic nie robi. Radny sejmiku był
zaproszony, nie pojawił się. Radni powiatowi również. Można zaprosić ich i starostę na sesję

i porozmawiać z nimi o współpracy o drogach. Po skończeniu oczyszczalni drogi będą na

pierwszym miejscu.

Pan Andrzej Adamczyk
Starostwo ma tego pecha, ze nie ma pieniędzy, bo można mieć piękne projekty, tylko kasy

nie ma na to.

Pan Jan Maciak
Do Pani Bożenny Korzenko - widziałem się z Adolfem Maciakiem, chciał przyjśĆ, bo ma tu

odpowiednią osobę, któremu trzeba wytłumaczyć ale musiał pójść na sesję powiatową, bo

wyszła nagła sprawa odwołania przewodniczącego rady powiatu. l proszę nie mówić o

nieobecnych, jak będą obecni takie skargi będą jak najbardziej na miejscu.

pani korzenko Bożenna
Już podczas kilku ostatnich sesji byli nieobecni.

lreneusz Bałut



To nie jest tak, ze się najeżdża nie wiadomo w jaki sposób, tylko wtedy 14 grudnia pan Adolf
Maciak w Wilczogórze odkrył się i pokazał co on jest wart. Co na niego można liczyći nie ma
co dyskutowaĆ. lja mu już to wtedy powiedziałem, ale to co dziś powiedziałeś (Do pana
Radnego Jana Maciaka), ze mój kolega Woźniak to on nie jest z pSL-u, on jest tylko
sympatykiem.

Pan Wójt Władysław Piątkowski
Pani sołtys z Widowa nie otrzymała odpowiedzi. Mówię jeszcze raz, wszystkie wnioski, które
przez te wszystkie lata wpływały proszę mi uwierzyć, to nie idzie do kosza czy gdzieś jest
niszczone. Do tej pory było tak, ze po raz pierwszy w historii komisja rolnictwa ustaliła jakiś
porządek gdzie chodzi o hierarchię dróg, o remonty ich. Myślę, że komisja może to zrobić i

zając się planami inwestycyjnymi na najbliższe 3-4 lata. Komisja ma wiedze jaki mamy stan
dróg ijest to w dokumentach. Jest to porażające. Mają koncepcję jakie drogi mają wejść do
Planu. My jesteŚmy w stanie przy średnio dobrym budżecie robić2 porządne drogi rocznie.
Ja nie mówię o inwestycji za 800-900 tys. Zrobienie odcinka z nakładką, to nie są aż takie
Pieniądze. Wracając do Mazowieckiego 7arządu Dróg. Myślę, że będą pewne możliwości z
Pozyskaniem tworzywa zwanego destruktem. To co Pani sołtys wnioskowała będzie
rozpatrywane przez komisje i myślę, że w przyszłym roku przed podjęciem decyzji o
modernizacji rada ustali program dróg. Zeby ta rezerwa wchodziła do planu. Mamy jeszcze
2 takie drogi kobyły, że sprzęt który tam chodzije niszczy. ljednego dnia sadownicy wywożą
30 tonowym zespołem jabłka, a drugiego dnia przychodzą do mnie i mówią, że tir był i
zniszczyl im drogę. Mamy wiedze o stanie dróg, teraz jest tylko kwestia ustalenia
harmonogramu ija w budżecie widzę, jak uda nam się jużzrobićoczyszczalnię to wtedy
drogi będą na pierwszym miejscu. W nowym rozdaniu unijnym to już jest wiadomo, ze nie
będzie pieniędzy na drogi. Środkami zewnętrznymi musimy się skupić na rzeczach poza
drogowych a z budżetu będziemy brać pieniądze na drogi i rada jest do tego skłonna i ja
jestem gotowy na współprace i z Jasieńcem i z Grójcem i z Goszczynem tylko nie mogę się
Przez telewizję dowiadywaĆ, że ja mam coś zrobić, Musi to być rozmowa i partnerstwo. W
sPrawie radnych powiatowych: najlepiej się mówi o kimś jak kogoś nie ma. Ja myślę, że
PrzYjdzie taka sesja, ze sobie porozmawiamy o tej współpracy, będzie można wytoczyć żale i
posłuchać argumentów, bo moze naprawdę jest cos o czym my nie wiemy.

Pkt 11.

Pan AndrzejAdamczyk
ŻYczYl wesołych, zdrowych i rodzinnych Świąt Bożego Narodzenia i wielu sukcesów w
Nowym 2014 roku. Na tym kończymy i zamykam obrady XXXlx sesji Rady Gminy.

Na tym protokół zakonczono.
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